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Skolebestyrelsesmøde referat 
Mandag d. 15. maj 2023 kl. 17.00 - 19.30 
 
Deltagere: 
LB, LM,JK, Selina, Heidi, Søren, Mikkel, Henrik, Søren, Kristina, Rikke 

 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde (5 min) 
Bemærkning til ref. Ført ind. 
 
 

2. Nyt fra elevrådet (15. min) 
- Inden der blev lavet indkøbsstop i kommunen, var det ønske at få vandfontæne/drikkepost 

til fase 2. Der er ikke plads til drikkedunk under flere af vandhanerne. 
-  Fase 2 ønsker at være på biblioteket i pauserne. Der er også ønske om at kunne være på 

besøg i de andre klasser. 
- Når man skal til boden, så skal man vise bod-kort. Der er tilsynspligt med eleverne i 

spisepausen.  Der er mange elever på et lille område. Det bliver taget op på et fase 2 møde. 
Vi vil gerne imødekomme elevernes ønske, men vi skal finde en løsning som alle er glade 
for. 

- I forhold til ordensregler og hvor elever må være henne, så vil skolen meget gerne indgå i 
dialog med elever om hvor eleverne kan være henne 

- Elevrådet drøfter hvad de vil have i boden til sommerfesten. Betinna forbereder et 
”escape-room”. 
 

3. Status på principper - alle gennemgås (80 min.) 
LB og Formand skriver noter på ark til principperne. Derfor ikke her i ref. 
 
Det gode læringsmiljø. Der har været afholdt møde, så vi kan få det implementeret bedst muligt. 
Det bliver kædet sammen med kommunens nye børne- og ungesyn.  
I forhold til trivsel, så er det red barnet skolen har taget udgangspunkt i.  
Trivsel skal indgå i alle forældremøder og skole/hjem-samtaler 
Trivselscoach, inkl. vejleder og ledelse er aktive deltagere på skolen hver dag. Der arbejdes med 
trivsel hver dag i alle klasser. 
 
Princippet om Kommunikation mellem skole og hjem udsættes til senere tidspunkt 



2 
 

 
Lars skriver intro til Undervisningens organisering på Præstø Skole 
 
Søren sætter kommaer i værdigregelsættet. 
 
 

4. Pause (10 min) 
 

5. Nyt fra skole og skoleklub (15 min) 
- Ny afdelingsleder 

Anette Zahle er startet. Hun har fået en rigtig god start på skolen. Vil deltage på et fremtidigt 
møde. 

- Økonomi skole + kommune 
Indkøbsstop og ansættelsesstop. Dog er ansættelsesstoppet ikke helt fastlagt. Vi er blevet bedt 
om at spare en del penge. Vi har lavet nogle forberedelser til at skære ned på nogle udgifter. Vi 
har haft gang i en frivillighedsrunde med personalet. Dette kommer op på det sidste 
bestyrelsesmøde i år. 
Skoleledelserne i kommunen er blevet bedt om at finde forslag til diverse besparelser. Så er det 
op til politikkerne og administrationen at finde en løsning. 
Vi er blevet bedt om at sparre, hvor det er muligt. Vi skal hjælpe kommunens-økonomi. 
Det ser ikke ud til at eventuelt besparet økonomi ved Skolesammenlægningerne kommer ud på 
de andre skoler i denne omgang. 
I forhold til vikardækning, så bliver Fase 2 klasser bliver ikke vikardækket i ydre timer.  
Flere kommuner er lider samme skæbne som Vordingborg.  
Flere elever på gården kan betyde ekstra pædagog, for at fastholde de voksende elevtal. 
Børnetallet er stadigvæk faldene, men vi flere end de oprindelige prognoser. 

- Status på arbejde med det gode læringsmiljø 
Der skal arbejdes videre med det gode læringsmiljø og kommunens børnesyn i 
opstartsperioden aug. 23 

- Kommentar til forslag til ny styrelsesvedtægt 
Det er kørt, skulle have været på sidst. 
Vi har forslået at vi kan være en repræsentant mindre i skolebestyrelsen 
 

6. Nyt fra forældreforeningen (10 min) 
Tre forældre gik ud, fire meldte sig ind. Foreningen fortsætter. Det er vi glade for 
Vi skal have et bindeled til forældreforeningen. 
Vi kan invitere dem med til nogen af møderne. 

7. Nyt fra erhvervsmedlemmet (5 min) 
Skolen kan komme på virksomhedsbesøg i Præstø, hvor årgangene kan komme rundt og få x-antal 
tid til hvert besøg. 

8. Nyt fra formanden (5 min)  
- Der har været to Netværksmøder 

Privatskolen, ungdomsskolen, trivselscoach, lokalforum, handel og erhverv, 
forældreforeninger osv. har holdt samarbejdsmøde. 
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Det gav et godt overblik, også i forhold til hvordan vi kommer videre. 
Selina, Lars og Christina tager til mødet sammen om skolen tirsdag den 16/5-23  

- Hvem deltager i dialogmøde? 
Søren, Mikkel og Lars deltager den 25/5 
 

9. Evt. (5. min) 
25. juni er skoleårets sidste møde, og også formandens sidste møde. Christina trækker sig ud af 
bestyrelsen fra den dag. 
Tak til Christina for en flot indsats de sidste par år. 


